
zullen we vanuit het CDA er alles aan 

doen de discussies zuiver te houden. 

 

Begin 2017 zullen we ook al beginnen 

aan het schrijven van het lokale CDA-

verkiezingsprogramma, want op 21 

maart 2018 zijn er weer gemeente-

raadsverkiezingen. Begin alvast hier-

over na te denken! 

 

Omdat dit mijn laatste “Van de voorzit-

ter” is wil ik u danken voor de aan-

dacht en het genoegen om samen te 

mogen werken binnen CDA Halderber-

ge. Waar mogelijk blijf ik de club ui-

teraard ondersteunen. Vanwege mijn 

zeer frequente afwezigheid zal dat ech-

ter na de ALV niet meer als bestuurslid 

zijn. 

 

Ik wens u veel leesplezier met deze 

nieuwsbrief, 

 

Kees Groen, 

Bijdrage van:  

  

Astrid Kleuskens 

Jan Paantjens 

Frank  Rockx 

Theo Stehouwer 

Roeland van Woer-
kom 

Kees Groen 

Ad van Teterng 

 

Kees Groen 

Tel: 0165-508172 

Frank Rockx 

Tel:0165-504872 

Marja Koevoets 

Tel: 0165-511394 

E-mail:  
marja.koevoets@ziggo.nl 

  Redactie Nieuwsbrief 

Beste lezers, 

 

Terwijl we genieten van het mooie nazo-

merweer is de draad van het politieke 

werk weer opgepakt. Met de afgelopen 

twee maanden hebben we alles bij el-

kaar toch nog een mooie zomer gehad. 

Het was prachtig weer en zelfs vanmid-

dag (27 september!) heb ik nog op het 

terras in korte hemdsmouwen aan een 

heerlijk glas cola gezeten.  

 

Ook het politieke seizoen is weer aange-

broken. Bestuurlijk gezien wordt 2016-

2017 een belangrijk jaar. De voorberei-

dingen voor de landelijke verkiezingen 

op 15 maart 2017 zijn in volle gang. Tij-

dens de Algemene Ledenvergadering op 

woensdag 19 oktober om 19.30 uur 

(locatie: “Fidei et Arti” Oudenbosch) zul-

len we de CDA-kandidatenlijst bespreken 

en waar nodig suggesties doen voor aan-

passing van deze lijst. Een formele uitno-

diging voor deze vergadering zult u nog 

ontvangen. 

 

We lopen de kans dat de lokale politiek 

overvleugeld gaat worden door het ge-

weld van de landelijke verkiezingsreto-

riek. Hopelijk kunnen we lokaal wel het 

fatsoen opbrengen om elkaar met res-

pect te blijven benaderen. In ieder geval 

V A N  D E  V O O R Z I T T E R  
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Halderberge: geen krimpgemeente! 

Kort voor de zomervakantie stuurde het college 

van B&W de concept-woonvisie naar de raad met 

de mogelijkheid om hierop een zienswijze in te 

dienen. Daar hebben we als CDA dankbaar ge-

bruik van gemaakt.  

In deze  woonvisie staan de voornemens van de 

gemeente op het gebied van wonen en bouwen. 

Daarnaast biedt het uitgangspunten om concrete 

afspraken te maken met de woningbouwvereni-

ging, die sinds dit jaar Woonkwartier heet. 

De CDA-fractie werd bepaald niet enthousiast 

toen ze het stuk onder ogen kreeg. De voorlopige 

woonvisie is heel algemeen geformuleerd en 

ademt nauwelijks ambitie naar de toekomst toe. 

Dat er amper naar de Halderbergse economische 

visie wordt verwezen verbaast ons. Een economi-

sche visie,die juist wel veel ambitie uitstraalt. 

Naar onze mening biedt juist die economische 

visie aanknooppunten om hierop aan te sluiten. 

Als bijvoorbeeld de werkgelegenheid door actief 

beleid toeneemt betekent dit, dat er gebouwd 

moet worden voor met name jonge gezinnen, die 

mede die toegenomen werkgelegenheid gaan in-

vullen. Deze ontwikkeling voorkomt een verdere 

vergrijzing van onze gemeente en komt de leef-

baarheid ten goede.  

Het is onze stellige overtuiging, dat Halderberge 

zich niet neer moet leggen bij het scenario, dat 

onze gemeente tot de krimpregio behoort of gaat 

behoren. Het recente verleden heeft het tegen-

deel aangetoond. De afgelopen jaren is vooral 

gebouwd in Bosschenhoofd en Hoeven. Als gevolg 

daarvan is het inwonertal in die kernen logischer-

wijs gegroeid. Dat draaiboek kan de komende tijd 

ook gelden voor Oudenbosch (Lob C), Oud Gastel 

(Gastel Noord) en Stampersgat (wei van Bus). De 

realisatie van de rondweg en de daarmee samen-

hangende ruimtelijke ontwikkelingen in combina-

tie met het religieus erfgoed in Oudenbosch biedt 

de nodige kansen.  

Daarnaast vraagt het CDA aandacht voor nieuwe 

bestemmingen van vrijkomende agrarische ge-

bouwen. Wij vragen aan het college nu alvast 

goed na te denken over de invulling van vrijko-

mende locaties in met name Hoeven en Oud Gas-

tel als de huidige scholen binnenkort verhuizen 

naar hun nieuwe gebouwen.   

Als Halderberge actief inzet op een ambitieus wo-

ningbouwprogramma met aandacht voor toeris-

me, economische groei en werkgelegenheid wordt 

volgens het CDA voorkomen, dat we als woonge-

meenschap in een krimpscenario terecht komen. 

De voorlopige woonvisie is zoals gezegd te alge-

meen en te weinig onderscheidend ten opzichte 

van omliggende gemeenten. Halderberge moet 

zijn sterke punten beter over het voetlicht bren-

gen. Een gemeente, goed ontsloten door A17 en 

A58. Een station, waar stedelijke gebieden als 

Antwerpen en Rotterdam binnen een uur en Bre-

da en Roosendaal binnen 20 minuten te bereiken 

zijn. Een gemeente, die vooral op recreatief en 

toeristisch gebied heel wat te bieden heeft. Een 

landelijke gemeente met een prettig woonklimaat 

en die een actief beleid voert qua werkgelegen-

heid. Een levendige gemeente met actieve vereni-

gingen, ruim aanbod van scholen en waar sport 

vele mogelijkheden biedt. 

Al die eigenschappen van Halderberge moeten in 

die woonvisie nadrukkelijker worden benoemd. 

Binnen het woonprogramma moet meer onder-

scheid aangebracht worden in het type woningen. 

Dan hebben we het over starterswoningen, 0-

trede woningen (alles gelijkvloers), seniorenwo-

ningen (of aanpassen van bestaande huurwonin-

gen), zorg- en/of mantelzorgwoningen en tijdelijke 

woningen om flexibel in te kunnen spelen op actu-

ele ontwikkelingen. Wij blijven ook horen, dat er 

onder inwoners nog steeds behoefte bestaat om 

een perceel te kunnen kopen, waar men vervol-

gens naar eigen inzicht een woning op wil (laten) 

bouwen.  

Samengevat hebben wij aan het college een dui-

delijke boodschap gegeven dat de concept-

woonvisie nadere invulling en maatwerk behoeft. 

Het is een te belangrijke basis voor de toekomst 

van Halderberge. 

 

Frank Rockx 
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Van de redactie 

De bijdragen in deze nieuwsbrief zijn geschreven op persoonlijke titel van de respectievelijke au-

teurs. Hoewel de redactie de bijdragen beoordeelt op relevantie voor de nieuwsbrief neemt zij 

noch het CDA-Halderberge de verantwoordelijkheid voor de inhoud van de bijdragen. 

Deze herfstnieuwsbrief is werkelijk boordevol! Naast 

de vaste scribenten hebben ook (steunfractie)leden 

hun bijdrage geleverd. Zo vraagt Frans ( Martinet) al 

jaren al langere tijd aandacht voor de veiligheid in de 

Halderbergse woonomgeving. Het is zelfs zo, dat de 

politie met hem  contact zoekt om zijn kijk op deze 

zaak te horen. Annie Bouwmeester bezocht na het 

overlijden van haar man Marius (onze voorzitter 

schreef een In Memoriam) met haar familie de CDA- 

familiedag en doet daar verslag van. Roeland steekt 

de thermometer in de WMO ontwikkelingen tot nu 

toe en geeft aan, waar volgens hem verbeteringen 

mogelijk zijn. Astrid verhuisde van Bosschenhoofd 

naar Oudenbosch en doet kond van het feit, dat zij 

dat als een soort hobby om de paar jaar doet. De 

redactie ziet haar nog wel een keer naar Stampers-

gat vertrekken. Daar heeft ze immers nog niet ge-

woond! Van Theo hadden we nog een interessant 

artikel op de plank liggen. Zijn ICT verhaal  raakte om 

onverklaarbare redenen de vorige editie zoek, maar 

werd gevonden en staat er nu natuurlijk wel in. Sorry 

Theo! Wethouder Jan verrast ons met zijn inmiddels 

bekende andere blik en overpeinzingen over status-

houders. Hij haalt er zelfs Charles Aznavour (ooit zelf 

Armeens asielzoeker) bij om zijn verhaal te onder-

strepen Ad van Tetering schiet werkelijk uit zijn slof 

met liefst drie bijdragen. Actieve Ad schrijft over zijn 

stokpaardje de natuur (van Halderberge), het mede 

door hem geregelde en geregisseerde jaarlijkse CDA-

uitstapje ( nou was het dit jaar echt een grote uit-

stap) want de deelnemers moesten om 7. 30 uur 

“aan de aftrap staan”) en hij doet ook nog verslag 

van de opening van het politieke jaar met de traditio-

nele fietstocht (met bijzonder prettige nazit). Tot slot 

schrijft Frank een pittig stuk met een stevige eigen 

fractiemening over de concept- woonvisie, die vlak 

voor de zomervakantie aan de raad werd aangebo-

den. Als gezegd een boordevolle nieuwsbrief met 

veel lezenswaardige artikelen. 

 Veel plezier ermee enne………. Vergeet niet in uw 

agenda de nieuwe datum te noteren van de Algeme-

ne Ledenvergadering. Die is op 19 oktober in Fidei et 

Arti in Oudenbosch. 

De redactie 

In memoriam Marius Bouwmeester 
 

Al geruime tijd waren we binnen het CDA op de hoogte van de ernstige ziekte van Marius Bouwmees-

ter. Toch kwam het bericht van zijn overlijden op 20 juli nog hard aan. Marius is 72 jaar oud mogen 

worden. Op 23 juli is er tijdens een zeer druk bezochte mis in de kerk van het Heilig Hart van Jezus te 

Bosschenhoofd afscheid genomen van Marius.  

Naast al zijn acitiviteiten binnen de Nederlandse Melkveehouders Vakbond en andere agrarische or-

ganisaties was Marius een graag en vaak geziene gast binnen het CDA Halderberge. Marius was de 

laatste jaren trouw bezoeker van de steunfractievergaderingen en hij nam graag deel aan sociale 

activiteiten binnen het CDA, zoals het jaarlijkse uitje en de barbecues in augustus. Binnen die bijeen-

komsten was het Marius nooit teveel om zijn ideeën ter tafel te brengen, waarbij zijn agrarische ach-

tergrond een grote rol speelde. Met veel vuur bracht hij zijn standpunten naar voren. Voor een politie-

ke partij als het CDA, waarvan de basis grotendeels op het platteland ligt, is het van groot belang 

naar leden met dergelijke achtergrond te luisteren. Persoonlijk heb ik veel opgepikt uit de verhalen 

die Marius over het melkveehoudersgebeuren vertelde. 

Dat Marius Bouwmeester binnen het CDA Halderberge zeer gewaardeerd werd bleek ook uit de grote 

CDA-delegatie tijdens de mis, waarin afscheid is genomen van Marius.  

Onze medeleven gaat uit naar Annie, de kinderen en kleinkinderen.  

Voor zijn familie en naasten was Marius een rots in de branding. 

Kees Groen. 
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reageren op de knelpunten die zij ervaren en is het 

college van plan een telefonisch onderzoek te 

doen onder WMO-klanten. Dit moet meer inzicht 

geven in de verbeterpunten. 

Daarnaast hebben de zes gemeenten in West-

Brabant (Etten-Leur, Rucphen, Roosendaal, 

Moerdijk, Zundert en Halderberge) de 

samenwerking gezocht voor de uitvoering van het 

cliënt ervaringsonderzoek. 877 cliënten zijn 

benaderd en 355 hebben er gereageerd hetgeen 

ruim voldoende is om een goede analyse te 

kunnen maken. Hieronder een korte schets van de 

resultaten: 

Contact tussen cliënt en gemeente of Wmo-loket. 

Op de vraag of cliënt wist waar hij met een 

hulpvraag terecht kon, antwoordt 69% van de 

respondenten bevestigend. Over de snelheid van 

de geboden hulp is een vergelijkbaar deel van de 

mensen tevreden, en een nog grotere meerderheid 

(78%) voelt zich serieus genomen door de 

medewerker met wie men contact heeft gehad. 

Waar het gaat om de gezamenlijkheid waarmee 

naar een oplossing van het probleem werd 

gezocht, valt de score weer iets minder hoog uit.  

Wat opvalt is dat een meerderheid van 75% er niet 

van op de hoogte was dat men gebruik kon maken 

van een onafhankelijke cliëntondersteuner. 

Kwaliteit van de ondersteuning. De kwaliteit van de 

geboden ondersteuning wordt door 72% van de 

respondenten als goed gewaardeerd. De mate 

waarin deze volgens de cliënten past bij de 

hulpvraag, valt met 61% minder positief uit; liefst 

19% oordeelt hierover zelfs negatief. 

Wat levert de ondersteuning de cliënt op? 76% van 

de cliënten ervaart de ontvangen ondersteuning 

als nuttig. Door gebruik te maken van één of 

meerdere Wmo-voorziening(en) kan men zich beter 

redden. Verder geeft 64% van de cliënten aan dat 

men door de ontvangen ondersteuning de dingen 

kan doen die men wil, en ervaart 70% een betere 

kwaliteit van leven. Ongeveer 10% van de cliënten 

oordeelt negatief over de effecten van de 

ondersteuning. 

We hebben de afgelopen jaren op het gebied van de 

zorg de nodige uitdagingen gehad met de invoering 

van de drie decentralisaties, de kanteling van de 

WMO en het inzetten van de eigen kracht en die van 

de directe omgeving. Dit gebeurde allemaal onder 

het gesternte van de bezuinigingen en kortingen van-

uit het Rijk. Het CDA heeft de afgelopen periode al-

tijd gepleit voor een balans tussen beperkt stijgende 

lasten voor de burger en het zoveel als mogelijk in 

stand houden van de zorg.  

Kijkend naar de verantwoordingsrapportages vanaf 

2015 zien we dat we financieel uitkomen en de fi-

nanciële doelstellingen op de zorg (ruim) gehaald 

hebben. Het sociale domein heeft daarmee haar 

steentje bijgedragen aan het weer financieel gezond 

maken van de gemeente. De andere vraag is natuur-

lijk of we ook een kwalitatieve goede/voldoende 

dienstverlening aan de burger, de klanten, in stand 

hebben kunnen houden. Deze vraag is moeilijker 

vast te stellen omdat geld zich nu eenmaal makkelij-

ker laten meten dan tevredenheid. 

Als raad hebben we een aantal instrumenten om ook 

vast te stellen in hoeverre de dienstverlening door de 

klanten ervaren wordt. Voor de WMO hebben we on-

der andere de WMO-raad die namens de klanten het 

college adviseert. Helaas hebben een aantal gedre-

ven leden hun lidmaatschap opgezegd en zal er op-

nieuw over de rol en samenwerking, ook in regionaal 

verband, nagedacht moeten worden om invulling te 

geven aan deze belangrijke cliëntenvertegenwoordi-

ging. 

Een andere graadmeter is de monitor sociaal domein 

die wij als raad 2 keer per jaar krijgen en waarin 

allerlei kengetallen opgenomen zijn ten aanzien van 

het gebruik van de WMO waaronder ook het aantal 

klachten en bezwaren. Dit is een graadmeter voor 

hoe men denkt over de kwaliteit van onze 

dienstverlening. Onderstaande aantallen lijken mee 

te vallen. Wel is Halderberge bij een aantal van die 

bezwaren door de rechtbank erop gewezen dat de 

gemeente de zorgaanbieders teveel de vrije hand 

geeft en ze zelf meer de regie moet nemen. Het 

college heeft hierop alle klanten die hulp bij 

huishouden ontvangen een brief gestuurd om te 

De thermometer in onze WMO-voorziening 
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Het onderzoek doet tevens een vergelijking van de 

resultaten tussen de zes gemeenten onderling en 

dan blijkt dat de respondenten uit Halderberge 

minder positief oordelen vergeleken met het 

gemiddelde. Hoewel een groot deel van de 

respondenten dus positief oordeelt over veel van de 

gestelde vragen geeft dit wel aan dat er ruimte is 

voor verdere verbetering.  

Nu we 2 jaar onderweg zijn en een belangrijk deel 

van de transitie uitgevoerd hebben is het belangrijk 

om te kijken waar we onze dienstverlening kunnen 

verbeteren en de zorg op een hoger niveau kunnen 

brengen. Bovenstaande onderzoeken geven naast 

cijfers ook inzicht waar men vindt dat het nu nog niet 

goed gaat. Deze informatie kunnen we gebruiken om 

als raad bij te sturen. In juni hebben we bij de 

behandeling van de jaarrekening het (ruime) 

overschot bestemd voor inzet op het sociale domein. 

Met de onderzoeken in de hand kunnen we nu 

voorzichtig gaan kijken waar we kunnen bijsturen 

voor de komende begrotingen. De hulp bij de 

huishouding is iets waar we zeker naar moeten 

kijken. 

Roeland van Woerkom 

 

CDA FAMILIEDAG 3-9-2016 

In het voorjaar kwam de uitnodiging voor de CDA-

familiedag. 

Deze dag vond plaats in Dongen bij Pukkemuk, een 

zeer geschikte locatie voor een familiedag. 

Marius zei al direkt dat we ons hiervoor op moesten 

geven. 

Zo'n tweehonderdtwintig mensen hadden zich aan-

gemeld. Eerlijk gezegd had ik meer mensen ver-

wacht, maar de gezelligheid was er zeker niet min-

der om.  

Een groot grasveld was de ontmoetingsplaats voor 

het CDA, bij binnenkomst kregen we een polsbandje 

om waaraan de CDA'ers herkenbaar waren. 

Na de koffie was het daar een gezellig samenzijn, 

ouders en grootouders gingen met kinderen naar de 

verschillende attracties binnen en buiten, o.a. een 

sprookjesbos. 

Tegen vier uur waren er enkele sprekers o.a. Mari-

anne van der Sloot, fractievoorzitter. 

Als afsluiting van de dag was er een goed verzorgde 

BBQ. 

Madeleine van Toorenburg was ook één van de aan-

wezigen. 

Om zes uur keerde iedereen voldaan huiswaarts, 

het was een zonnige CDA-familiedag. 

Een dag die juist bij een partij als het CDA hoort. 

 

Annie Bouwmeester – de Bruijn 
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Opening politiek jaar 

Het politiek jaar 2016 is dit jaar wederom geopend 

met een fietstocht en een gezellig samenzijn. Dit jaar 

zijn we aangesloten aan de Open Monumentendag. 

Om half 2 zijn we vertrokken vanaf de Basiliek. Het 

eerste object waar we bij stil hebben gestaan was 

het kruisbeeld aan de Bornhemweg. Frank vertelde 

hier over de vroegere herberg De Waranda. Onder de 

Waranda was volgens de overlevering in de 17e 

eeuw een schuilkelder. Door een aantal ouderen on-

der ons, werd het verhaal bevestigd en aangevuld. 

Even werd stilgestaan aan het begin van de St Antoi-

nedijk, nabij Schans en teruggeblikt naar het verle-

den, toen hier nog een pondje was. Zou een fiets-

brug een oplossing zijn om Standdaarbuiten te ver-

binden met Oudenbosch? 

De fietstocht werd vervolgd naar Stampersgat. Jam-

mer dat Anton en Marja niet thuis waren. De bloem-

bakken aan De Weel werden voorzien van voldoende 

water, waarna we via Gastelsedijk naar Oud Gastel 

fietsten. Een bezoek aan Café onder de Toren was 

niet voor niets. ’s Morgens was de winnende cultuur-

prijs uitgereikt aan Karel Bartelen en zijn dochter en 

schoondochter. Reden voor een toost en de daarbij 

behorende felicitaties. Jan had de eerste toost met 

Karel uitgebracht, een gemaakte afspraak, nadat de 

eerste afspraken met de gemeenten waren ge-

maakt.  

Een bezoek werd gebracht aan het pand De drie 

Snoeken, waarin de Heemkundekring Het Land van 

Gastel is gehuisvest. Velen van ons waren daar nog 

nooit geweest en namen het voornemen om hier nog 

een keertje naar toe te gaan. Een bezoek van een 

kwartiertje was veel te kort om alles goed te 

bekijken.  
Zo ondeugend als het CDA soms kan zijn, werd vanaf 

de nieuwe rotonde aan Kuivezand naar de rotonde 

aan de Vaartweg gefietst. En jullie begrijpen het wel, 

over de nieuwe rondweg. Heel bijzonder om over een 

nieuwe weg te rijden. Je bent letterlijk gewoon de 

weg kwijt, als je daarover rijdt. Gelukkig kun je niet 

verkeerd rijden en waren we ook zo in café Stroop. 

Door het prachtige weer gingen de benodigde 

drankjes er goed in. Sommige van ons hebben het 

nog laat gemaakt en hoe later op de avond hoe 

sterker de verhalen werden. Klopt toch Franklin?  
We kunnen weer terugkijken op een gezellige 

opening van het politiek jaar.  
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Ga er op uit de natuur in! 

Halderberge is een groene gemeente met diverse 

wandel-, fiets-, skeeler,- en ruiterroutes. U kunt ge-

nieten van de bosrijke omgeving en van de diverse 

bezienswaardigheden die u onderweg tegen zult 

komen. 

Halderberge promoot zich als Hartelijk Halderberge 

als groene gemeente. De woorden hierboven ko-

men uit de folder Hartelijk Halderberge. Om deze 

groene omgeving, waarin het fijn wonen  en recreë-

ren is, op een gewenst niveau te houden vraagt de 

benodigde inspanning van de gemeente, bedrijven 

en burgers. Als raadsleden krijgen we bijna weke-

lijks wel een e-mail waarin aandacht wordt ge-

vraagd voor de groene stad, biodiversiteit en bur-

gerparticipatie om de groene omgeving vorm te 

geven. Wat doen we daarmee?  

In mei is het landschapsbeleidsplan vastgesteld en 

de volledige raad heeft dit beleidsplan omarmd. 

Hopelijk blijft het niet bij een mooi plan, maar dur-

ven we als raad ook hierin te investeren. Nu en de 

komende jaren worden er diverse ruimtelijke plan-

nen afgerond of opgepakt. Denk hierbij aan de Zui-

delijke Omlegging Oudenbosch, de wijken Opper-

straat in Hoeven, Oud Gastel Noord, de nieuwe bre-

de scholen en de doorgaande route Oudenbosch. 

Bij al deze plannen wordt zeker aandacht besteed 

aan de natuur. Denk maar aan onze "UIL", die ver-

traging heeft opgeleverd voor de bestemmingsplan-

procedure die het mogelijk moest maken om Oud 

Gastel Noord van de grond te krijgen.  

Voor het vaststellen van het landschapsbeleidsplan 

heb ik bewust niet meegestemd. Dat was voor mij 

niet eenvoudig, maar het feit dat ik in het bestuur 

zit van de Agrarische Natuurvereniging van Baronie 

tot Markiezaat (ANV) en zelf subsidie ontvang voor 

kleinschalig natuurbeheer heeft me dit doen beslui-

ten. Integer hè! De financiële voordelen die ik er 

van heb, wegen niet op tegen het goede gevoel dat 

ik er bij heb om iets te kunnen betekenen om Hal-

derberge een mooie groene gemeente te laten zijn, 

waar het fijn wonen en recreëren is.   

Ik ben nu twee jaar bestuurslid van de ANV en ver-

tegenwoordig daarmee de afdeling Halderberge 

van de ZLTO. De ANV van Baronie tot Markiezaat 

omvat de gemeenten Rucphen, Etten-Leur, Zundert 

en Halderberge. In de laatste twee jaar is de rol van 

de ANV enorm veranderd. Voorheen was de ANV 

met name het aanspreekpunt voor de gemeenten 

en het Brabantslandschap, die zich inzette om 

kleinschalige landschapselementen te behouden 

en te onderhouden en daarnaast de adviseur tus-

sen agrariërs en de overheid .   

De afgelopen jaren hebben de ANV’s een belangrij-

ke rol gekregen als het gaat om Agrarisch Natuurbe-

heer, akkerrandenbeheer en de stimuleringsrege-

ling Groen-Blauw Stimuleringskader.  De ANV be-

staat uit voornamelijk vrijwilligers. De enige persoon 

die een kleine vergoeding krijgt is de veldcoördina-

tor die het veld in gaat om contracten af te sluiten 

en te controleren of wordt voldaan aan de voorwaar-

den die in contracten zijn opgenomen. 

Vanaf dit jaar is de ANV ook verantwoordelijk voor 

het afsluiten van zesjarige contracten voor akker-

randen. Dit is een subsidieproject van Waterschap 

Brabantse Delta, waarbij agrariërs in aanmerking 

komen voor een vergoeding indien zij akkerranden 

langs watergangen aanleggen. Doordat bestrijdings-

middelen en kunstmest niet meer in de watergang 

terecht komen levert dit naast een akkerrand met 

mooie bloemen een meerwaarde voor de waterkwa-

liteit. De subsidiebedragen zijn ten opzicht van vorig 

jaar gehalveerd. Ondanks deze halvering zijn er nau-

welijks agrariërs uitgestapt. Dit komt doordat deze 

akkerranden ook kunnen worden ingezet om te vol-

doen aan de Europese vergroeningseis, waaraan 

agrariërs moeten voldoen om voor toeslagrechten in 

aanmerking te komen.  Ik kan me voorstellen dat 

deze subsidiestromen door de gewone burger niet 

te begrijpen zijn en vaak twijfels oproepen. Waarom 

is deze subsidie nodig? In het weekblad De Nieuwe 

Oogst staan iedere week wel één of meer artikelen 

over natuurbeheer en de wijze hoe dit gefinancierd 

wordt. Deze week stond er een artikel “LTO en Boe-

renNatuur.nl”, waarin staat beschreven hoe de 

agrarische sector en Boerennatuur nauw gaan sa-

menwerken op het gebied van belangenbehartiging 

en communicatie.  

  
Landelijke zijn afgelopen jaar regionale Collectieven 

opgericht die er zorg voor dragen dat het Agrarisch 

Natuurbeheer in Nederland wordt geborgd. Om te 

zorgen dat de Europese gelden niet alleen worden 

gestoken in mooie plannen, maar juist in de 

uitvoering daarvan, is er voor gekozen om het 

afsluiten van de contracten tussen de agrariërs en 

het Collectief door de lokale ANV’s te laten doen. 

Hartelijk Halderberge (Natuur & Landschap)  



automatisch het veevoer opschuiven naar de 

voergoot enz.  

Met dit laatste wil ik aangeven, dat het van belang is 

dat in gemeenteraden agrarische ondernemers 

vertegenwoordigd moeten blijven. Mensen die weten 

wat er zich in deze sector afspeelt, weten waar er 

kansen liggen om deze agrarische bedrijven de kans 

te geven om op een verantwoorde wijze  te kunnen 

blijven ontwikkelen, zonder dat onnodige regelgeving 

de bedrijfsvoering in de weg staat.  

 
 

Ik heb getracht jullie mee te nemen met wat er 

speelt op het gebied van Natuurbeheer in het 

Agrarisch buitengebied. Dat dit niet alleen een hobby 

is, maar een levenswijze is  waar we niet omheen 

kunnen. Heeft u vragen naar aanleiding van mijn 

verhaal, of denkt u ook in aanmerking te komen voor 

een of andere subsidie, neem dan contact met ons 

op. Dan kunnen we bezien wat onze ANV voor u kan 

betekenen.  Schroom niet, want door met elkaar in 

gesprek te gaan, kan er vaak meer. Meer waardoor 

we Halderberge nog aantrekkelijker maken om te 

wonen, werken en recreëren.  

 

Groetjes Ad van Tetering 

 

   

   

Hierdoor ontstaat er een laagdrempelig overleg, en 

kan er gebiedsspecifiek maatwerk worden 

gerealiseerd. Wie weet er niet beter wat er bereikt 

kan worden in een bepaald gebied, dan de 

plaatselijke vertegenwoordigers van de ZLTO 

afdelingen.  

Gemeenten hebben op bovengenoemde 

subsidiestromen geen invloed. Wat zij wel kunnen 

doen is het stimuleren van de aanleg en het 

onderhoud van kleinschalige landschapselementen 

bij zowel agrariërs als particulieren. Dit kan door 

gebruik te maken van de subsidieregeling Groen 

Blauw Stimuleringskader (STIKA).  Een 

subsidieregeling, waarbij het bedrag dat door de 

gemeente wordt geïnvesteerd, door de provincie 

wordt verdubbeld. In de gemeenten Rucphen, Etten-

Leur en Zundert wordt hiervoor jaarlijks een bedrag 

beschikbaar gesteld. Gemeente Halderberge heeft 

door de bezuinigingen van de afgelopen jaren 

hieraan niet meer deelgenomen. Verwacht wordt dat 

onze gemeente vanaf dit jaar weer gaat deelnemen 

aan deze regeling, waardoor oude aflopende 

contracten weer kunnen worden verlengd.  

Ik constateer regelmatig dat de agrarische sector in 

Halderberge terughoudend is met de aanleg van 

natuur. Mensen zijn bang dat ze hun kostbare grond 

kwijt raken. Je ziet de laatste jaren enorme 

ontwikkelingen in de agrarische sector. Voorbeeld 

daarbij is dat boeren overstappen van een 

traditioneel bedrijf naar biologisch bedrijf. Om 

hiervoor in aanmerking te komen, moet de 

bedrijfsvoering drastisch wijzigen. Kunstmest en 

bestrijdingsmiddelen zijn dan taboe en er zal 

optimaal gebruik moeten worden gemaakt van 

natuurlijke grondstoffen. Zo zal bv compost steeds 

meer worden ingezet om de mineralen huishouding 

in de gronden in balans te houden. Zo hebben we als 

ANV vorig jaar samen met de gemeente Rucphen, 

Zundert, het Waterschap en een aantal agrariërs een 

project uitgevoerd om maaisel uit watergangen en 

bermen te verwerken tot Bokashi, een gesloten 

composteringsmethode, waarbij de temperatuur 

nauwelijks stijgt en daardoor de stikstof nauwelijks 

verdwijnt. Deze wijze van het duurzaam toepassen 

van maaisel zal zeker in de toekomst interessant 

worden.  

De ontwikkelingen in de landbouw gaan momenteel 

zo snel, dat het voor de gewone burger bijna niet te 

volgen is. Onlangs was er een bijlage bij De Nieuwe 

Oogst die inging op de toepassing van robots in de 

agrarische sector. Drones die worden ingezet om te 

bezien of en waar er (pleksgewijs) gespoten of 

bemest moet worden, paprika’s die volledig 

geautomatiseerd worden geplukt en apparaten die 
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Zorg om veiligheid 

Enkele jaren geleden werd ons gevraagd om een vei-

ligheidsenquête in te vullen om ons gevoel van veilig-

heid in onze buurt te peilen. Onze beoordeling was 

toen een mager zesje. 

Afgelopen jaar is dit cijfer zeker niet gestegen. Verve-

lende ervaringen zijn hier debet aan. 

Mijn vrouw is ten val gekomen op de stoep als gevolg 

van omhoog liggende tegels, met als gevolg flinke 

schade aan het gebit en bril, en verwondingen aan 

hoofd en pols. Gemeente aansprakelijk gesteld van-

wege achterstallig onderhoud. ( Opm. Een half jaar 

eerder had ik al schriftelijk melding van gemaakt van 

de belabberde toestand van de trottoirs.) 

Nu is veiligheid een vrij breed begrip. De volgende 

ervaring is weer van geheel andere aard. 

Omdat we vlakbij het spoor wonen speelt geluids-

overlast door de goederentreinen een behoorlijke rol. 

Maar ook de jongelui, die zich na schooltijd vervelen, 

vinden het aangenaam om met keien te gaan gooien 

naar de glazen overkapping van de fietsenstalling. 

Zelfs rijdende treinen zijn het mikpunt en soms legt 

men ook keien gewoon op de rails. Levensgevaarlijk 

want die schieten weg tot in onze tuin. 

Een ander punt van zorg zijn de verdachte nachtelij-

ke activiteiten van gemotoriseerde jongelui op het 

parkeerterrein naast ons huis. Ons vermoeden is dat 

er gedeald wordt. 

Van andere burgers in onze omgeving hoor ik even-

eens klachten over vernielingen. 

Bij de Zusters van St. Anna klagen ze al weken over 

hangjongeren die troep achterlaten en auto’s op hun 

terrein parkeren. 

Al drie keer heb ik lege lachgaspatronen ontdekt met 

ballonnetjes. Het inademen geeft een kick maar is 

volgens ingewijden schadelijk voor de gezondheid. 

Toch wordt het gedoogd.  

Van een kennis uit de wijk Spui-Zuid vernam ik dat 

een nachtelijke bende inbrekers het op hun wijk ge-

munt had. Door hun alertheid konden er enkelen 

ingerekend worden. 

Wietkwekerijtjes en cocaïnedeals - zelfs in het cen-

trum - je leest er regelmatig over in de regiokrant. 

Over vrijwel alle kwesties heb ik contact gehad met 

Gemeente of Wijkagenten. 

Zorg voor veiligheid 

Heel veel medeburgers hoor ik klagen over veilig-

heid. Veel vertrouwen in de lokale politiek heeft men 

vaak niet. Je hoort geluiden als: ”De politie doet er 

niks aan”, ”Klachten verdwijnen in de bureaula van 

de ambtenaar”, ”Het duurt te lang voor je iets ver-

neemt.” 

Probleem is dat men heel veel zeurt en daarbij ande-

re burgers van hun gelijk probeert te overtuigen. Als 

je dan vraagt: ”Heb je je klacht doorgegeven”, dan 

wordt het stil aan de overzijde. Gevolg van een der-

gelijke houding is wel dat aangiftebereidheid af-

neemt. (Bron BNDESTEM) Ook het verdwijnen van de 

politiebureaus is daar debet aan. 

Blijkbaar weten heel veel mensen niet hoe ze het 

aan moeten pakken om hun probleem aan de juiste 

persoon of instantie voor te leggen. Ouderen hebben 

vaak moeite om met moderne communicatietechnie-

ken om te gaan. 

Bovengenoemde problemen heb ik voor mezelf of 

voor anderen als volgt opgelost. Tussen haakjes het 

nieuw gebruikte Engelse taaljargon in de Bestuurlijke 

Visie. 

Het ongeluk met mijn vrouw heb ik (face-to-face) 

aangekaart bij de wethouder met de juiste portefeuil-

le. Het proces duurde even maar heeft wel tot suc-

ces geleid. Over de andere zaken heb ik ge-

maild/geappt (click), gebeld (call) en persoonlijk 

overlegd (face-to-face) met 2 wijkagenten. Mensen 

die ik spreek willen het liefst à la minute of binnen 

een dag antwoord op hun vragen. En dat is uiteraard 

niet altijd mogelijk. 

Heel veel klachten probeer ik zelf met de Buiten Be-

ter app. af te handelen. In 80 % van de gevallen lukt 

dat aardig binnen een week. Duurdere en moeilijkere 

kwesties vergen wat meer tijd of komen niet aan 

bod. Overleg is altijd nog mogelijk.  

Om de veiligheid voor de burgers en het contact met 

hen te vergroten heeft de gemeente Wijkagenten 

aangesteld. Zij kunnen bij hun werk geholpen wor-

den door Buitengewone 

Opsporingsambtenaren, BOA’s, die helpen om de 

openbare rust en orde te handhaven. Of hulp inroe-

pen van gewone agenten. Via de mail of telefonisch 

zijn ze bereikbaar. Er kunnen ook afspraken met hen 

worden gemaakt. 

Veel burgers zijn van mening, dat de wijkagenten te 

weinig zichtbaar, aanspreekbaar en bereikbaar zijn 

in hun wijk. Zelf hebben ze het verweer dat ze teveel 

met administratieve taken belast zijn. En dat niet 

alleen. Hun taak wordt overbelast, doordat ze bij tijd 

en wijle hand- en spandiensten moeten verrichten 

zoals assisteren in uitgaansgebieden en bij muziek-

festivals e.d. of te hulp worden geroepen bij drugscri-

minaliteit. Steeds vaker wordt men in de rol van 

maatschappelijk werker geduwd bij opvang van ver-

warde personen.  

Zorg om en zorg voor de veiligheid van de  

Halderbergse burgers 
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In de Miljoenennota wordt in 2017 geld uitgetrok-

ken om hun problemen het hoofd te bieden. 

De gemeente streeft ernaar om in alle wijken 

Buurtpreventieteams op te richten. Niet alleen de 

bestuurders zijn verantwoordelijk voor de leefbaar-

heid in de gemeente. Ook de burgers kunnen een 

handje helpen. Door hun inzet kunnen problemen 

en uitwassen in hun buurt voorkomen worden. 

Burgers kunnen via hun mobiele telefoon gewaar-

schuwd worden via de NL-ALERT. Bij levens- en ge-

zondheidsbedreigende situaties (bv brand 

,explosiegevaar, overstroming) kan men gewaar-

schuwd worden wat te doen op zo ’n moment.  

Mijn conclusie en aanbevelingen 

Het thema VEILIGHEID heeft bij het zittende kabi-

net aandacht gekregen in de Miljoenennota. De 

leefbaarheid van vele burgers is in het geding. Paul 

Depla, burgemeester van Breda verwoordde het al 

in de krant . ”Er moet een antwoord komen op ter-

reurdreigingen in ons land en bestrijding van radi-

calisering onder jongeren dient prioriteit te krijgen. 

Dat vraagt om inzet van mensen op vele terreinen: 

defensie, politie, onderwijs, bestuurders (rijk, pro-

vincie, gemeente) maar ook waakzaamheid van 

onze burgers. ” 

Ook de lokale politiek mag niet achter blijven. En 

zeker niet bij onze eigen CDA-partij. 

Bij de Algemene Beschouwingen van voor de zo-

mervakantie heb ik dat CDA-geluid toch enigszins 

gemist. De Tweede Kamerverkiezing komt er aan in 

maart en bij de bespreking van de Bestuurlijke Vi-

sie voor Halderberge kan er in oktober een krachtig 

geluid in de raadzaal weerklinken. 

Mede door mijn persoonlijke ervaringen zou ik de 

volgende aanbevelingen willen doen. 

 

1. De burgers moeten hun problemen zonder 

schroom voor kunnen leggen aan gemeen-

te en politie (wijkagenten). Iedere burger 

dient dan wel te weten waar en bij wie hij 

terecht kan. 

2. De -click, call , face to face volgorde- is een               

goed pad.  

Stap 1 Click: Probeer het via de mail of inter-

net. I-phone bezitters kunnen de Buiten Be-

ter-app gebruiken.  

Stap 2 Call: Lukt stap 1 niet (bv. omdat men 

niet over een computer of mobiel beschikt) 

dan probeert men de telefoon te pakken. Bij 

noodhulp via 112. 

Stap 3 Face to Face: Probeer een afspraak 

te maken bij het politie loket, met de wijk-

agent of via de telefoniste van de gemeente. 

3. Voorlichting aan de burgers m.b.t. 2 is nood-

zakelijk (vooral aan de ouderen) om bekend 

te worden met moderne communicatiemo-

gelijkheden. 

4. Burgers willen graag dat ‘hulpbieders’ aan-

wezig, makkelijk aanspreekbaar en goed 

bereikbaar zijn. Ook zo nodig ’s avonds! 

5. Het team van wijkagenten en BOA’ s dient 

uitgebreid te worden om hun taak goed uit 

te kunnen voeren. 

6. Stimuleren van burgeractiviteiten zoals 

Buurtbemiddeling, Buurtpreventies en Bur-

gernet juich ik toe. Het kan echter niet zo 

zijn dat vrijwillige burgers het politieapparaat 

gaan vervangen. Ze kunnen het wel onder-

steunen.  

7. Op scholen dient door professionele instan-

ties voorlichting geboden te worden over 

vandalisme, drugsgebruik, radicalisering.  

Frans Martinet 

Lid CDA-steunfractie 
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Van Bosschenhoofd naar Oudenbosch 

Even tellen hoor: van 

Prinsenbeek naar Loon 

op Zand, naar Rijen, 

naar Prinsenbeek aan 

de Lind, naar Prinsen-

beek aan de Markt, naar 

Breda, naar Tilburg-

Centrum, naar Tilburg-

Reeshof, naar Roosendaal, naar Bosschenhoofd, 

naar Oudenbosch….Voor de 10de keer ben ik ver-

huisd. In het begin reed mijn vader met het bedrijfs-

busje in één keer al mijn spulletjes over naar het 

nieuwe adres. Bij Tilburg-Reeshof werden het al twee 

busjes. Ik moest even nadenken hoe de verhuis ver-

liep naar Roosendaal. Het bedrijf waar ik werkte wil-

de de verhuiswagen betalen en alles laten inpakken, 

zodat ik kon werken. Vandaar dat ik even moest gra-

ven. Naar Bosschenhoofd toe hadden we een klein 

vrachtwagentje gehuurd. Isabeau liep toen nog niet 

en ik was 5 maanden zwanger van de 2de. Ik mocht 

geen doos vasthouden en in het huis aan de Irene-

straat werd als eerste het bed in elkaar gezet, zodat 

ik kon gaan rusten. Onze keuken was door één van 

mijn schoonzussen ingericht, in de jaren daarna heb 

ik daar nooit meer wat aan veranderd. Als jong gezin 

en nog volop aan het werk, was het wel aanpoten in 

die tijd. Na al die verhuisdriften was 10 jaar op één 

stek toch wel erg lang. Onze dochters zijn de drijfve-

ren geweest achter de verhuizing naar Oudenbosch.  

Die anekdote vertel ik nog wel een keer.  

Het werd Oudenbosch, want daar kenden de kinde-

ren al veel andere kinderen van de hockey en Isa-

beau had zelfs het dikkoppenbal al meegemaakt. 

Dus die was verkocht. Door mijn raadswerk was ik 

steeds meer gaan zien van Oudenbosch en zoals 

jullie wellicht al opgemerkt hebben heb ik wel iets 

met cultureel erfgoed. Kortom ook ik was gevallen 

voor de charme van Oudenbosch. Zoals iedere ver-

huizing zijn eigen verhaal heeft, is dat ook bij deze 

verhuizing het geval. Alhoewel ik de ene verhuizing 

nooit meer vergeet, waarbij mijn moeder heerlijke 

rumtaart had gemaakt. Deze stond zo stijf van de 

rum, dat deze in de diepvries niet hard wilde worden. 

Dat duurde even voordat dat busje was leegge-

ruimd…. 

Deze verhuizing vond plaats op 14 en 15 juli. We wil-

den net voor de schoolvakantie verhuizen, zodat de 

kinderen de tijd hadden om te wennen tijdens de 

vakantie. In de weekenden moest mijn man werken. 

Oftewel 14 en 15 juli, waren de dagen dat mijn man 

zeker wist hij niet hoefde te werken. Tja, dat er ook 

Algemene Beschouwingen waren op 14 juli, was wat 

lastig. Voor alles is een oplossing, dus ook daarvoor. 

Een goede voorbereiding is het halve werk. Ik had 

heel juli en augustus vrij genomen, dat gaf ruimte. 

Als ik moe was van het poetsen en sjouwen, wachtte 

de PC geduldig om even een momentje rust te pak-

ken en me voor te bereiden. Ik wilde een motie in-

brengen om ervoor te zorgen dat er een plan van 

aanpak komt om de “Jonge Bouwkunst” vanuit de 

periode van de wederopbouw aan de gemeentelijke 

monumentenlijst toe te voegen. Hiervoor was reeds 

een eerste schouw gedaan, echter bij de beantwoor-

ding van een art. 38 vraag kregen we te horen dat er 

onvoldoende draagvlak zou zijn. Daarnaast wilde ik 

een verdubbeling van het budget van de subsidiever-

ordening voorstellen. Eigenaren van monumenten 

maken hierdoor een reëlere kans om voor een tege-

moetkoming in aanmerking te komen. En zoals dat 

gaat met moties bij de Algemene Beschouwingen 

komt daar een hoop afstemming bij kijken. Na wat 

laatste aanpassingen in de pauze, is de motie Hal-

derbergse Monumentenzorg samen met de VVD in-

gediend en is deze unaniem aangenomen. Na afloop 

van de Algemene Beschouwingen ben ik naar onze 

nieuwe adres gegaan. Het was daar even kamperen, 

op luchtbedden hebben we de eerste nacht doorge-

bracht. De volgende ochtend om 08:00 uur stond de 

eerste vrachtwagen klaar om te lossen. Tja inmiddels 

hadden we 2,5 vrachtwagen aan spullen….Op deze 

dag heb ik de keuken ingericht en nog vele dozen 

later zijn we nu zo’n beetje gesetteld.  

Onze eerste weken in Oudenbosch bevallen ons pri-

ma. De meiden vinden de winkels geweldig, ik ga 

lekker op de fiets naar het gemeentehuis, wij genie-

ten heerlijk van het huis en verkennen samen onze 

nieuwe woonplaats. Ik kijk met plezier terug naar 

onze jaren in Bosschenhoofd. Klein en fijn. Lekker 

dicht bij het bos, ons kent ons en zorgen voor elkaar. 

Ik blijf verhuizen leuk vinden, voor nu is dit ons nieu-

we stek. En of en wanneer nummer 11 gaat komen, 

dat zullen we zien…..en waarnaartoe ???? ergens in 

West-Brabant waarschijnlijk. 

Hartelijke groet, 

Astrid Kleuskens vanuit Oudenbosch 

 



 

Ikzelf ben in de periode van 1980 tot eind jaren 90 

heel actief geweest in de automatisering en daarom 

een korte geschiedenis van de automatisering. 

 

Mainframes 

In de jaren 70 en daarvoor hadden we als burgers 

zelf nog helemaal niets met computers te maken. 

Dat was in die periode alleen bedoeld voor bedrijven 

en overheden. 

Er werd toen veel gewerkt aan de hand van zgn. 

mainframes. Een voorbeeld vind je hieronder. 

 

Mainframes waren vooral bedoeld om grote hoeveel-

heden van dezelfde gegevens te verwerken. En na 

veel verwerkingen kwam er dan een resultaat. 

 

Minicomputers 

In de jaren 70/80 kwamen de minicomputers. Deze 

machines stelden bedrijven in staat om zelf software 

te gaan maken. Omdat het natuurlijk niet handig was 

dat elk bedrijf zijn eigen software ging maken, wer-

den er voor veel doeleinden standaarden gemaakt, 

in 

de vorm van standaard software pakketten. Er ont-

stonden plotseling toepassingen voor het werken 
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In één van de voorgaande raadsvergaderingen heb 

ik het genoegen gehad het informatiseringbeleid 

voor de komende jaren in Halderberge te mogen be-

oordelen. 

Enkele vragen die daarbij speelden waren of Halder-

berge zelfstandig zo’n beleid moet ontwikkelen en 

uitvoeren of dat we ons zouden moeten aansluiten 

bij de bestaande samenwerking tussen een aantal 

gemeenten. Vooralsnog hebben we besloten onze 

weg hierin zelfstandig te kiezen en daarbij wel nauw 

samen te werken met Rucphen. Uiteraard houden 

we de andere samenwerkingverbanden goed in de 

gaten.  

 

Een kenmerk van het beleidsplan is de dienstverle-

ningsgedachte. Hoewel dat nog lang niet altijd zo 

werkt (soms merken we dat als inwoner) is dit een 

positief uitgangspunt.  

We hebben de wethouder stevig bevraagd over wat 

de gemeente wil investeren in de aanschaf van soft-

ware(pakketten) etc..  Investeringen in software en 

of hardware (computers) zijn vaak risicovol. De voor-

beelden van automatiseringsprojecten, die veel 

duurder blijken te zijn dan oorspronkelijk begroot, 

lezen we maar al te vaak in het nieuws. 

Daarom hebben we de wethouder dan ook nadruk-

kelijk naar deze investeringen gevraagd en hierop 

hebben we antwoord gekregen. We laten de automa-

tiseringskosten niet graag de pan uitrijzen. 

Het succes van automatisering staat of valt in het 

algemeen met de voorbereiding. 

 

Als zo’n voorbereiding, in welke vorm dan ook, niet 

goed wordt gedaan kom je vaak voor onverwachte 

kosten te staan. In het recente verleden zijn we dat 

ook tegengekomen bij de start van het Werkplein en 

in een iets verder verleden bij de Belastingsamen-

werking. 

Wensen worden door gebruikers van software vaak 

vooraf niet goed geanalyseerd.  

 

Het lijkt tegenwoordig zo makkelijk. Je koopt een pro-

gramma, bijvoorbeeld Word of Excel of een app op je 

telefoon en als gebruiker daarvan moet je er op kun-

nen rekenen dat het allemaal maar werkt. Daar gaat 

heel wat aan vooraf.  

 

Informatisering en Automatisering 



Pagina 13 Nieuwsbrief 

met een boekhouding of met een tekstverwerker 

(bijv. de voorlopers van Word). Ook van deze soor-

ten computers een klein voorbeeld. 

 

Om de moeilijkheidsgraad maar aan te geven: er 

waren diverse programma’s waaronder je een soft-

warepakket kon ontwikkelen. 

Een paar voorbeelden: 

- Het programma Cobol. Oorspronkelijk ont-

wikkeld door de Amerikaanse overheid en  

zeer geschikt voor administratieve doelein-

den 

- Het programma Pascal. Werd vaak ge-

bruikt om complexe programma’s te ma-

ken 

- Dan was er nog Fortran en dit werd vaak 

gebruikt voor wetenschappelijke doelein-

den 

Omdat iedere computerleverancier weer zijn eigen 

manier van werken ontwikkelde was het zeker in 

die periode niet zondermeer mogelijk om elk pro-

gramma maar op elke computer te laten werken. 

Eigenlijk is dat nog steeds het geval, want een App 

ontwikkeld voor een iPad kan niet werken op een 

Samsung tablet, dus eenzelfde soort App dient voor 

een Samsung specifiek ontwikkeld te worden. 

Om dit stukje geschiedenis niet al te lang te maken 

(het moet wel leuk blijven en niet te technisch wor-

den) zal ik in een volgende Nieuwsbrief graag de his-

torie van de PC aan jullie doorgeven. 

 

Dan is het wellicht grappig om te lezen hoe Bill Gates 

in beeld is geraakt en de strijd met IBM (de grootste 

computerleverancier van die tijd) is aangegaan. 

 

 

Groet, 

Theo Stehouwer 

 

 

CDA Halderberge op werkbezoek bij BMC  Moerdijk 



den er slechthorend van. Vroeger vond hier ook kin-

derarbeid plaats, wat we ons nu niet meer voor kun-

nen stellen. Na een goede lunch en even genieten 

van de zon werd de reis voortgezet naar het AZC in 

Breda. We hadden ons bezoek hier goed ingepland, 

daar het AZC in oktober dit jaar  gesloten wordt. Dit 

is conform de afspraken die twee jaar geleden hier-

over gemaakt zijn.  

De indrukken die we hebben opgedaan van het AZC 

in Breda zijn goed. Ei-

genlijk een gesloten in-

stelling, wat zeker niet 

als een probleem werd 

ervaren. Alle personen 

die er binnen kwamen 

werden gescreend, door 

het noteren van de iden-

titeitsgegevens. Een 

rondleiding gaf een hel-

der beeld van de opvang 

en wat daar allemaal bij 

komt kijken. Een voor-

beeld daarbij is een rij 

van wel 20 wasmachi-

nes.  

De dag werd afgesloten 

met een heerlijk etentje 

en drankje bij restaurant Humphrey’s in Breda. 

 

Ad van Tetering 
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Op vrijdag 23 september moesten we al vroeg uit de 

veren, om op tijd bij de basiliek te zijn voor de excur-

sie van ons inmiddels jaarlijks uitstapje. Misschien 

voor een aantal een beetje te vroeg, wat echter pas 

laat op de avond te merken was.  

Een eerste bezoek werd gebracht aan BMC in Moer-

dijk. Een fabriek waar uit kippenmest energie wordt 

gemaakt, waarmee 70.00 gezinnen (een stad als 

Breda) worden voorzien van energie. 1/3 deel van de 

kippenmest van Nederland wordt daar verwerkt. Het 

mooie van het proces is, dat de restproducten die 

overblijven weer worden gebruikt in de landbouw als 

meststof. Een biologische kringloop, daar de mest 

wordt gebruikt voor o.a. de teelt van graan, dat weer 

een voedingsstof is voor kippen.  

Het volgende bezoek was aan het textielmuseum in 

Tilburg. De meesten van ons waren hier nog nooit 

geweest. Onder 

leiding van een 

gids werd ons 

haarfijn uitge-

legd hoe van 

wol prachtige 

kleden, kleding 

en kunstvoor-

werpen worden 

gemaakt. De 

oude weeftoe-

stellen staan 

hier ten toon 

gesteld en wor-

den ter plaat-

sen gedemon-

streerd. Dit 

ging vroeger 

vaak onder veel 

geluid, wat voor 

de mensen in 

het verleden 

niet gezond 

was. Er gebeur-

den dan ook regelmatig ongelukken en mensen wer-

Excursie CDA-Halderberge 
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Is de storm gaan liggen of  is het de stilte ervoor? 
Nu weer bijna een jaar gelden barstte de storm los: 

Een azc in Halderberge! Nu is het redelijk rustig! 

Ik ga niet weer in op alle ins en outs. Er werd stevig 

over gediscussieerd. Er ontstond een Brabantpact 

m.b.t. de opvang en Halderberge zou/ zal zo’n 80-

100 statushouders opnemen. Maar ook dat is de 

vraag n.a.v. de veranderende cijfers m.b.t. de in-

stroom. Maar los daarvan moeten we in 2016 sowie-

so 75 statushouders huisvesten. Ik weet niet of het 

zo helemaal objectief kort samenvat is of misschien 

iets te kort door de bocht. Ik laat het aan de beoor-

deling van de lezer.  

Een paar weken geleden hebben we als gemeente 

een bijeenkomst georganiseerd om de opvang en 

integratie van vluchtelingen in onze gemeente vorm 

te geven. Los van het aantal, wat integratie betreft 

een stevig klus. Aan mij was gevraagd een paar on-

derdelen te begeleiden. Bij de voorbereiding moest 

ik natuurlijk ook weer terugdenken aan bijna een 

jaar gelden. Een bijeenkomst georganiseerd om in te 

spreken en tussen alle tegenstanders die inspraken 

tegen opvang kwam ook een klein fragiel ogende 

mevrouw naar voren die insprak pro de opvang van 

vluchtelingen, mevr Carla Gresnich. Wat een moed! 

Wat een kracht en wat een overtuiging! Voor mij 

staat die bewondering overigens nog los van of je 

voor of tegen bent. Als je dat doet, durft, ben je van 

de buitencategorie.  

Helaas kreeg ik een paar maanden daarna te horen 

dat ze ernstig ziek was. Ik heb haar een paar keer 

bezocht en met haar zitten kletsen. Wat een bijzon-

dere vrouw. Ook bijzonder eigenwijs! Een paar dagen 

voor haar overlijden was ik er ook en vertelde ze sa-

men met haar vriend Kees haar levensverhaal. Ik 

schrok toen ik de advertentie even later in de krant 

las, dat was wel heel snel gegaan. In de advertentie 

sprak mij een motto wat zij er boven had gezet heel 

erg aan: Kijk niet naar de weg, kijk naar de horizon.  

Een motto waar ik achter sta maar wat zo moeilijk is 

te verwezenlijken in de politiek maar ook bv. op het 

gebied van opvoeding, op het gebied van vluchtelin-

gen. Kijk niet naar de weg, kijk naar de horizon. Ga 

niet voor de korte termijn maar voor de lange, bv in 

dit geval voor de integratie.  

Het motto sprak mij ook (letterlijk) aan omdat ik net 

weer was gaan hardlopen. Ik was weer gaan trainen 

om de 10 km over de zuidelijke omleiding (nu Ou-

denbosche Koepelbaan) te lopen. Tijdens het lopen 

dacht ik vaak aan het motto van Carla Gresnich, 

maar het was moeilijk in de praktijk te brengen. Als 

je niet getraind bent, niet in vorm bent of moe, dan 

lukt het echt niet naar de horizon te kijken dan kijk je 

wel naar de weg. Dat is echt niet goed voor een hard-

loper. Kijk naar Daphne Schippers (maar ook andere 

goede getrainde hardlopers), die kijkt naar de hori-

zon en bijna geen moment naar de weg (de baan). 

Zo hoort het!  

Dit betekent dat we als gemeente ons ook moeten 

trainen om naar de horizon te kijken. Dat lukt niet 

zomaar, dat moet je oefenen. Daarom was het zo 

goed dat we tijdens de bijeenkomst over opvang met 

een grote groep mensen die bij elkaar zaten om sa-

men van gedachten te wisselen hoe ons 

“trainingsschema” er uit moet zien en welke rand-

voorwaarden we moeten voldoen om onze status-

houders op te vangen. Het was goed dat er tijdens 

de bijeenkomst zo veel energie was en zoveel men-

sen die op zoek waren naar de verbinding om de op-

dracht die we hebben gekregen tot een goed resul-

taat te brengen.  

Ik heb tijdens die bijeenkomst gezegd dat wij niet als 

Obama “yes we can!” of als Merkel “Wir schaffen 

das!” zullen gaan roepen, omdat ik echt niet weet of 

we het kunnen of gaan regelen, maar ik heb wel ge-

proefd dat we het in Halderberge willen gaan probe-

ren of we deze vluchtelingen goed kunnen opvangen. 

Dat we er energie in willen stoppen. We zullen het 

nodige fout doen en onze neus stoten, maar o.a. het 

relaas van de Syrische vluchteling George samen 

met alle ander inbreng heeft mij de overtuiging gege-

ven dat we het op een goede manier willen proberen 

in te vullen. We hebben er niet om gevraagd maar 

gaan het wel proberen. Zodat we over jaren net als 

Charles Aznavour (zelf een Armeense vluchteling in 

Frankrijk) kunnen zeggen: je zegt niet dat er naast je 

een Rus, een jood of een Afrikaan woont. Naast je 

wonen gewoon je buren! 

Jan Paantjens 
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Vergaderschema 2016 

Bestuur/afgevaardigde fractie: 

Maandag 12 december 2016 aanvang 20.00 uur  bij Dhr. K. Groen 

 

Gecombineerde vergadering bestuur/fractie: 

Maandag 10 oktober 2016 aanvang 20.00 uur  ’t Veerhuis  

        Oud Gastel 

 

Algemene ledenvergadering: 

 

Woensdag 19 oktober 2016 aanvang 19.30 uur  Fidei et Arti  

        Oudenbosch 

 

Steunfractievergaderingen: 

Maandag 31 oktober 2016 aanvang 19.30 uur  ’t Veerhuis  

        Oud Gastel 

 

Maandag 21 november 2016 aanvang 19.30 uur  Kompas  

        Hoeven 

 


